
Kehitysvammaliiton vuosi 2023  
lyhyesti selkokielellä
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Kehitysvammaliitossa tehdään töitä sen eteen,  
että jokaisella on mahdollisuus  
vaikuttaa omiin asioihinsa  
ja toimia osana yhteiskuntaa.  
Kehitysvammaliiton työ on hyvin monipuolista.  
Tässä tiivistelmässä kerrotaan,  
mitä kaikkea Kehitysvammaliitto teki vuonna 2023. 
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Tapahtumia ja kampanjoita
Syksyllä 2023 olimme mukana järjestämässä EAMHID-kongressia,  
jonka aiheena oli kehitysvammaisten ihmisten mielenterveys.  
Kongressiin osallistui yli 600 henkilöä vähintään 30 maasta.  
Kongressissa puhuttiin esimerkiksi siitä,  
miten perhe, vanhemmuus, koulutus ja työ  
vaikuttavat kehitysvammaisten ihmisten mielenterveyteen.

Sosiaalisessa mediassa ihmisiä kiinnostivat erityisesti  
vammaispalvelulakiin liittyvät kannanottomme.  
Kevään eduskuntavaalien aikaan Selkokeskuksella oli kampanja,  
jossa kannustettiin puolueita ja eduskuntavaalien ehdokkaita  
kertomaan tavoitteistaan selkokielellä.  
Kampanjoimme myös esimerkiksi selkokirjallisuuden tukien puolesta  
ja olemuskielisten ihmisten vuorovaikutuksen puolesta. 
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Teimme paljon yhteistyötä
Jäsenet ovat Kehitysvammaliiton  
tärkeimpiä yhteistyökumppaneita.  
Teimme monenlaista yhteistyötä jäsentemme kanssa.  
Saimme myös 37 uutta jäsentä.  
Vierailimme kymmenessä jäsenorganisaatiossa.  
Jäsentapahtumiimme osallistui melkein 900 ihmistä.

Toimintaamme osallistui yli 700 kokemustoimijaa ja vapaaehtoista,  
jotka tekivät esimerkiksi sisältöä verkkosivuille ja sosiaaliseen mediaan.  
He olivat myös mukana vaikuttamassa asioihin,  
kehittämässä toimintaa ja tekemässä viestintää.

Kehitysvammaliitto oli mukana erilaisissa hankkeissa.  
Tulevaisuutta luomassa -hanke päättyi vuonna 2023.  
Hankkeessa tutkittiin, miten koronapandemia vaikutti  
esimerkiksi maahanmuuttajiin ja kehitysvammaisiin ihmisiin.  
Hankkeessa olivat mukana myös Kuntaliitto  
ja Terveyden ja hyvinvoinnin laitos eli THL.

Myös Kehitysvammaliiton ja Kehitysvammatuki 57 ry:n  
yhteinen Selkeästi meille -hanke päättyi vuonna 2023.  
Hankkeessa vaikutettiin siihen,  
että kaikkien olisi helpompi käyttää digitaalisia palveluita.  
Vuonna 2023 kehitysvammaiset ihmiset testasivat hankkeessa  
mobiilisovelluksia ja itsepalveluautomaatteja. 
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Mukavaa toimintaa verkossa
Vernerin livelähetykset Instagramissa olivat suosittuja.  
Ne tarjosivat kehitysvammaisille ihmisille vertaistukea  
ja vähensivät yksinäisyyttä.  
Niihin osallistui yli 700 ihmistä.

Vernerin kesäkisaan lähetettiin lähes 100 kuvaa  
ja Vernerin blogikirjoittajat julkaisivat  
vuoden aikana yli 120 postausta.  
Lisäksi Verneri vastasi yli tuhanteen kysymykseen  
vammaisuudesta, palveluista ja hyvinvoinnista.

Myös Kohdataan-somea käytettiin paljon.  
Kohdataan-some on turvallinen sosiaalinen media,  
jota on helppo käyttää.  
Kohdataan-somella oli vuonna 2023  
hiukan enemmän käyttäjiä kuin aiemmin.  
Käyttäjät kuitenkin lähettivät  
vähemmän viestejä kuin aiemmin. 
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Töitä kehitysvammaisille ihmisille
Kehitysvammaliiton Palkkaamo teki töitä sen eteen,  
että kehitysvammaiset ihmiset pääsevät palkkatöihin.  
Vuonna 2023 noin 300 kehitysvammaista henkilöä  
pääsi palkkatyöhön Palkkaamon avulla.  
Lisäksi noin 250 henkilöä sai  
harjoittelupaikan tai työkokeilupaikan. 



S I V U  7   |   K E H I T Y S VA M M A L I I TO N  V U O S I  2 0 2 3  LY H Y E S T I  S E L K O K I E L E L L Ä

Koulutimme ja vaikutimme
Vastasimme neuvontapalveluissamme kysymyksiin,  
jotka liittyivät esimerkiksi kehitysvammaisuuteen,  
puhevammaisuuteen, FASDiin, työllistymiseen ja selkokieleen.  
Koulutimme monista aiheista, esimerkiksi  
kehitysvammaisuudesta, selkokielestä,  
vuorovaikutuksesta ja kommunikoinnista.  
Koulutuksiimme osallistui yli 5 000 ihmistä.

Kehitysvammaliiton eri verkkosivuilla  
vierailtiin yli kolme miljoonaa kertaa.  
Meillä oli paljon seuraajia myös sosiaalisessa mediassa.

Vaikutimme myös poliittisiin asioihin.  
Suomen hallitus vaihtui vuonna 2023.  
Olimme yhteydessä poliitikkoihin,  
jotta uudessa hallitusohjelmassa  
huomioitaisiin myös meidän kohderyhmämme.  
Uusi vammaispalvelulaki hyväksyttiin vuonna 2023.  
Hallitus kuitenkin päätti,  
että uusi laki tulee voimaan vasta vuonna 2025. 
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Selkokeskus edistää selkokielen käyttöä
Selkokeskus tekee töitä sen eteen,  
että Suomessa käytettäisiin enemmän selkokieltä.  
Vuonna 2023 Selkokeskus julkaisi Selkokuvaoppaan, jossa kerrotaan,  
millaisia kuvia selkokielisissä julkaisuissa kannattaa käyttää.  
Lukuiloa kaikille lukijoille -hankkeessa kehitimme  
selkokirjallisuuden lukupiirimallin.  
Osallistuimme myös esimerkiksi kirjamessuille.

Selkokeskuksen kehittämispäällikkö Leealaura Leskelä  
sai kutsun Linnan juhliin Suomen itsenäisyyspäivänä.  
Hänet kutsuttiin juhliin,  
koska hän on pitkään edistänyt selkokielen käyttöä Suomessa. 
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Vaikutusvaltaa puhevammaisille ihmisille
Tikoteekki tekee töitä sen eteen,  
että puhevammaisten ihmisten  
oikeudet toteutuisivat.  
Vuonna 2023 kehitimme uuden Rohkaisin-työvälineen.  
Rohkaisin auttaa olemuskielisiä ihmisiä  
päättämään itse oman elämänsä asioista.  
Tuotimme myös erilaisia materiaaleja.  
Julkaisimme esimerkiksi videoita,  
joita katsottiin paljon.
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Materiaaleja iloksi ja hyödyksi
Opike julkaisi neljä uutta selkokielistä kirjaa.  
Uusia kirjoja olivat esimerkiksi Ilo elää  
ja Meidän luokan päättömät jutut.  
Opike tuotti myös esimerkiksi Erityistä voimaa -materiaalin,  
johon kuuluu selkokielinen opas ja videoita.  
Selkokielisessä oppaassa on tehtäviä,  
joiden avulla kehitysvammaiset nuoret ja aikuiset  
voivat harjoitella tabletin käyttöä toimintakeskuksissa. 
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Papunetin sivut uudistuivat
Papunetin nettisivut uudistettiin vuonna 2023.  
Papunetin sivuilla vierailtiin yli kaksi miljoonaa kertaa.  
Papunetin kuvapankeissa oli  
yhteensä 77 000 kuvaa.  
Papunetin kuvatyökaluilla voi tehdä  
tukimateriaalia ja verkkokirjoja.  
Papunetin sivuilta löytyy myös esimerkiksi  
saavutettavia pelejä. 
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Tukea FASD-ihmisille
FASD tarkoittaa erilaisia vaurioita,  
joita vauva voi saada,  
jos äiti juo alkoholia raskauden aikana.  
Järjestimme vertaistoimintaa nuorille ja aikuisille,  
joilla on FASD.  
Tuotimme myös erilaisia materiaaleja, esimerkiksi blogeja.  
Järjestimme seminaarin FASD-aikuisuudesta.



Yhdessä ihmisarvon puolesta



Kehitysvammaliitto  

Linnoitustie 2 B  

02600 ESPOO

puh. 09 348 090

kvl@kvl.fi

www.kehitysvammaliitto.fi

twitter.com/kvliitto

facebook.com/kehitysvammaliitto

instagram.com/kehitysvammaliitto

youtube.com/user/Kehitysvammaliitto
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